

Referat repræsentantskabsmøde 27. november 2021

Punkt 1: Valg af dirigent og referent(er)

Henrik Wolfhagen Ledøje blev valgt som referent.

Sekretariatets medarbejdere Rikke Vedel Lassen og Pernille Toft blev valgt som referenter.

Dirigenten gennemgik formalia omkring mødets lovlighed og beslutningsdygtighed. 28 af forbundets 64 stemmeberettigede klubber var repræsenteret og udgjorde tilsammen med bestyrelsens 7 stemmer i alt 103 stemmer.

Repræsentantskabet var således i henhold til vedtægterne beslutningsdygtigt.

Punkt 2: Valg af stemmetællere

Niels Erik Villadsen, Boule Hedebo, Peter Ellekær Hansen, Starpetanque og Lars Juul, FIF blev valgt som stemmetællere.

Punkt 3: Beretninger fra Formand og udvalg

Formanden bød velkommen og bad forsamlingen afholde en afholde en stille stund i respekt for dem, der i årets løb er gået bort.

Derefter holdt han sin mundtlige beretning, der kan ses på forbundets hjemmeside, eller via dette [link...](#)

Der blev uddelt vin og takket for samarbejdet til de medlemmer, der har valgt at stoppe i bestyrelse eller udvalg:

Kasserer Jan Kristensen

Turneringsudvalgsformand Jakob Lindeløv

Turneringsudvalgsmedlemmer Mikkel Hjort og Niels Erik Villadsen

Eliteudvalgsmedlemmer Erik Erlandsen, Maria Sonasson og Jens Carlsson

DPF's Æresnål blev tildelt Philippe Gary for hans meget store og vigtige indsats i forbindelse med forberedelse og oprettelse af DPF.

Einar Stærk fik tildelt DPF's hæderstegn for sit store bidrag som dommer og spilleleder i DPF.

Annelise Bothmann blev kåret som Årets Frivillige, indstillet af hendes klub, Boule Hedebo.

Læs klubbens indstilling på hjemmesiden [her...](#)

Der blev uddelt Club 100 nåle til landsholdsspillerne, Launy Larsen (Club 400), Anders Erlandsen (Club 400), Mia Carlsson (Club 300) og Michelle Mikkelsen (Club 100)

Uddrag af debatten i forbindelse med beretningerne:

Jakob Lindeløv supplerede Turneringsudvalgets skriftlige beretning med at fortælle, at veterankampen mod Sydsvenske Boule Forbund blev vundet af Danmark med cifrene 42-11, og at DVC finalen blev vundet af Starpetanque.

Tappernøje Petanque Klub, efterspurgte medaljer i stedet for pokal til vindere af SLT Danmarksserierne.

Jakob lovede, at det kommende turneringsudvalg vil se på ønsket.

Seedning ved Stigesystemet, spil på tid samt fordele og ulemper ved pulje/cup kontra Swiss system ved DM blev debatteret.



Turneringsudvalget tager input både fra medlemsmøderne og fra repræsentantskabet med i deres overvejelser i den fremtidig planlægning.

John Saxild-Hansen afsluttede debatten med at sige, at der er flere tiltag under overvejelse. Måske skal man omlægge DM helt og lave kvalifikation til DM eller spille over flere dage.

Lige nu prøver vi os frem, så der har i år været afholdt testturnering, og de erfaringer TU gjorde ved denne, vil også blive taget med i overvejelserne.

I sidste ende er spillerne, der skal bestemme, hvad der er bedst. Målet er at få så mange ud og spille som muligt.

Ved Eliteudvalgets beretning blev nedlæggelse af veterantruppen debatteret.

Flere i salen gav udtryk for bekymring for, at den største spiller gruppe, veteranerne, måske ville blive nedprioriteret.

Lars Friis gik på talerstolen og foreslog, at man nedsatte et udvalg eller en arbejdsgruppe til at se på mulighederne for veteranerne.

Henrik Toft takkede for de forskellige input som Eliteudvalget har fået med hjem til det fremtidige arbejde. Strukturen for kvalifikationsforløbet for veteranlandsholdet er endnu ikke fastsat, men når holdet er fundet, vil der blive arbejdet målrettet med det.

Beretningerne blev taget til efterretning.

Punkt 4: Forelæggelse af revideret regnskab til godkendelse

Til spørgsmål om opsætningerne af budget og regnskab svarede kassereren, at opsætningen hos DIFs økonomiafdeling er en smule anderledes, men at selve budgettet stemmer.

Henrik Wolfhagen foreslog, at bestyrelsen overvejer at fremlægge en halvårs status på nuværende regnskab ved repræsentantskabsmøderne, da der er meget lang tid fra regnskabets afslutning til næste repræsentantskabsmøde.

Regnskabet blev godkendt

Punkt 5: Behandling af indkomne forslag

Forslag nr. 1 Afstemning på baggrund af antal medlemmer ændres til antal licenser

Lars Friis fremlagde forslaget og argumenterede for, at man ved at ændre antallet af stemmer ved repræsentantskabsmødet til at være baseret på licenser i stedet for antal medlemmer sikrer, at samme medlems stemme ikke tæller flere gange, i det tilfælde at pågældende er medlem af flere klubber.

Efter debat i forsamlingen om rimeligheden i, at nogle klubber vil miste en del af deres indflydelse og, hvorvidt forslaget ville få økonomiske konsekvenser for klubberne, blev forslaget sat til skriftlig afstemning.

Afstemning: 65 for og 25 imod – 13 stemte blankt

Forslaget blev ikke vedtaget.

Forslag nr. 2 Ændring af § 5.3. Repræsentantskabet

Teksten ændres til: Stemmeret i repræsentantskabet kan alene udøves af klubbernes repræsentanter."



Jørgen Slot 2K10 fremlagde forslaget og argumenterede for, at bestyrelsen i forvejen har indflydelse som medlemmer af en klub og ikke bør have yderligere indflydelse.

Afstemning: 13 for og 84 imod – 5 stemte blankt 1 undlod at stemme

Forslaget blev ikke vedtaget.

Forslag nr. 3 Ændring til vedtægter § 6.4

Peter Ellekær Hansen fremlagde forslaget og argumenterede for at alle afstemninger skal være bindende.

Efter debat om bl.a. bestyrelsens kompetenceområder og om reglerne for repræsentativt demokrati, trak Starpetanque forslaget

Forslag 4 og 5 blev behandlet i henhold til vedtægternes § 6.4:

"Forslag indenfor udvalgenes kompetenceområder, der ønskes behandlet på repræsentantskabsmødet, kan fremsættes af en medlemsklub, et medlem af DPF's bestyrelse eller af DPF's bestyrelse med henblik på en vejledende afstemning."

Indholdet i forslag 4 og forslag 5 blev drøftet samlet.

Jørgen Slot fremlagde forslag 4 og argumenterede for at der i den nye SLT struktur vil komme færre og ikke flere spiller ud og spille.

Helle Busk fremlagde forslag 5 og opfordrede til ikke at ændre på det beståede før 2024.

Holdstørrelser, antal deltagere, økonomi og problematikker om for få kvinder i klubberne til at kunne opfylde kravet om mixdoubler, blev debatteret inden forslagene blev sat til vejledende afstemning hver for sig.

Efter ønske blev afstemning ved forslag 4 foretaget skriftligt.

Forslag 4: 36 for - 63 imod -1 blank – 2 ugyldige- 1 undlod at stemme

Forslag 5: 52 for – 51 imod

Punkt 6: Fremlæggelse af næste års budget – herunder fastlæggelse af kontingent og licenssatser - til godkendelse

Kassereren Jan Kristensen fremlagde budget 2023

Til spørgsmål om, hvorvidt det ikke er en uskik at budgetter med underskud, svarede kassereren, at der af forskellige årsager, bl.a. færre udgifter i Covid 19 pausen, er blevet akkumuleret en del overskud, Vi skal ikke være en pengetak, så pengene bør komme ud og arbejde til fordel for klubberne.

Til spørgsmål om kraftig stigning i SSBF budgettet svarede Jakob, at der tidligere har været budgetter for lavt i forhold til det ambitionsniveau udvalget gerne vil have.

Med hensyn til budgettet for antal deltagende hold i SLT, er det svært at gætte på, men man kan jo håbe, at der er gættet for lavt, så mange flere hold end forventet tilmelder sig.

Til forslag fra Erik Rødskov Jensen, om at oprette et Informations og sponsor udvalg igen, svarede Lars Friis, at det var svært at finde nogen, der har lyst til at påtage sig opgaven, og at man også skal være opmærksom på at eventuelle sponsorer forventer noget retur, f.eks. i form af firmaarrangementer for dem.

Budgettet blev godkendt

Punkt 7: Valg

Næstformand for en 2-årig periode - Erik Barfod blev genvalgt

Kasserer for en 2-årig periode - Joan Holst Andersen – KPK blev valgt

Turneringsudvalgsformand for en 2-årig periode - John Saxild-Hansen blev valgt

Dommerudvalgsformand for en 2-årig periode - Mikkel Christiansen blev genvalgt

Bestyrelsesmedlem uden medfølgende portefølje for en 1-årig periode - Finn Aalestrup blev valgt

1 medlem af Turneringsudvalget for en 2-årig periode - Jakob Lindeløv blev valgt

1 medlem af Turneringsudvalget for en 1-årig periode – Morten Junge Olsen blev valgt

1 medlem af Eliteudvalget for en 2-årig periode - Brian Fuglsang – KPK blev valgt

1 medlem af Eliteudvalget for en 2-årig periode - Christoffer Barfod – Odense blev valgt

1 medlem af Eliteudvalget for en 1-årig periode - Kasper Miller – Boule Hedebo blev valgt

1 medlem af Dommerudvalget for en 2-årig periode – Claus E Pedersen blev genvalgt

1 rådgiver til Appeludvalget - Peter Cronberg blev genvalgt

Punkt 8: Eventuelt

Lars Bom 2K10 opfordrede til at eventuelle ændringer til valgoversigten fremover foreligge fortrykt til de fremmødte medlemmer ved rep-mødet.

Jørgen Slot: Det er vigtigt, at man overholder regler og love- de er ikke ligegyldige.

Henrik Toft: Vi har været historisk meget i pressen i år på grund af VM, og vi fik ovenikøbet en bronzemedalje. Han opfordrede klubberne til at benytte lejligheden til at promoverer klubberne og måske rekruttere medlemmer på den baggrund.

Lars Refn: Philippe Gary og franskheden skal hyldes, for det kan ikke underkendes den betydning, det har haft for sporten.

Lars Refn overrakte en indrammet tegning fra 1986 til Philippe Gary.

Rie Sørensen, Rødovre: Det kan være svært at komme i kontakt med lokalaviserne, medmindre man betaler for annoncer. Det ville være dejligt med forslag til, hvordan man kommer igennem med petanquehistorierne.

Jakob Lindeløv: Tak for de gode forslag, jeg har modtaget i løbet af de år jeg har siddet i TU.

Turneringsudvalget har udarbejdet diplomer, til de klubber, der har afholdt DM'er.

Der er blevet lavet diplomer til Føvling 2022, som var værter i 2022 og Petanque Holbæk, der var værter i 2021.

Klubber, der har været værter tidligere år, og som ønsker et diplom, må gerne henvende sig til Turneringsudvalget.



Mikkel Christiansen:

Den 21. januar vil der blive afholdt dommeruddannelsen. Der mangler dommere, så klubberne opfordres til at gå hjem i klubberne og kigge efter mulige kandidater.

Mikkel opfordrede klubberne til at komme op efter mødet og hente en regelplakat, tegnet af Lars Refn, til op-hængning i klubberne.

John Saxild-Hansen:

Tak for valget. Jeg skal gøre mit bedste. Ambitionen er at få flest mulige ud og spille.

John opfordrede til, at tidligere arrangører af DM'er rekvirerer et diplom på tu@petanque.dk.

Det er en god signalværdi, også i forhold til rekruttering af nye medlemmer, at man har et sådan hængende i klubhuset.

Jesper Sele opfordrede Turneringsudvalget til hurtigt at udmelde næste års struktur.

John Saxild-Hansen:

Resultatet ved den vejledende afstemning i dag var meget snævert, og der er desuden nogen klubber, der ikke har været til stede i dag, der også har udtrykt deres holdninger. De forskellige input bliver taget med i overvejelserne og resultatet vil blive meldt ud så hurtigt som muligt.

Der vil blive lidt rettelser i de tidligere udmeldte datoer. De endelige datoer vil også blive offentliggjort hurtigst muligt.

Lars Friis opfordrede klubberne til at deltage i Petanquesportens Dag. Det er en glimrende mulighed for at rekruttere nye medlemmer til klubberne.

Lars bød velkommen til de nye medlemmer af bestyrelse og udvalg og takkede alle deltagere for deltagelse i mødet.

Turneringsstrukturen har naturligvis fyldt en del på mødet. Bestyrelsen har været inde og overtage projektet omkring turneringer, og Turneringsudvalget har nu fået kompetencen tilbage til at tage de beslutninger, der er nødvendige.

Debatten om strukturen har givet et usædvanligt langt, men godt repræsentantskabsmøde, med en sober debat. Også tak for det.

Tak til alle for et godt møde og tak til dirigenten.

Tak for i dag.

Godkendt som dirigent:

Ledøje, den 3. december 2022


Henrik Wolfhagen